
Protokół 5/15 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 26 lutego 2015 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Rolka – Burmistrz Gminy Paczków. 

2. Robert Piegza – Z-ca Burmistrza Gminy Paczków 

3. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy Paczków. 

4. Katarzyna Rolka – Naczelnik Wydziału Oświaty. 

5. Katarzyna Paluch – P/o Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 

Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 900, a zakończyło się o godzinie 1000. Wszystkich 

obecnych powitał Przewodniczący Rady Miejskiej W. Barabasz, która został wybrany na 

przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący zebrania poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokołu nr 3/15 z dnia 

22 lutego 2015 r. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie przedstawił porządek posiedzenia. 

Porządek posiedzenia:  

1. Zapoznanie się z projektami uchwał. 

2. Sprawy różne. 

Do pkt 1. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił, o omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Paczków na 2015 r. 

Skarbnik poinformował, że w § 1 projektu uchwały dokonuje się zwiększenia dochodów 

budżetu o kwotę 192.042,00 zł; w tym: dochody bieżące o 192.042,00 zł, zgodnie z 

załącznikiem nr 1. W Dz. 758 różne rozliczenia, Rozdz. 75801 część oświatowa subwencji 

ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego, § 2920 subwencje ogólne z budżetu 

państwa następuje zwiększenie 192 042,00 zł. Dochody bieżące po zmianach wynoszą 34 

642 513,30 zł. W § 2 projektu uchwały dokonuje się zwiększenia wydatków budżetu o 

kwotę 392.042,00 zł, w tym: wydatki bieżące 387.222,00 zł, wydatki majątkowe 4.820,00 

zł, zgodnie z załącznikiem Nr 2. W Dz. 750 Administracja publiczna, Rozdz. 75023 

Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), §4270 zakup usług remontowych 

zwiększenie 34 750,00 zł. Spowodowane jest to zmianą struktury organizacyjnej Urzędu i 

 



być może będzie konieczność remontu niektórych pomieszczeń. W Rozdz. 75075 

promocja jednostek samorządu terytorialnego, § 4170 wynagrodzenia bezosobowe 

zwiększenie 3 800,00 zł. jednocześnie o tą samą kwotę następuje zmniejszenie w § 4300 

zakup usług pozostałych. Chodzi o wynagrodzenia dla osoby fizycznej, która udostępnia 

wystawę w „domu kata”. W Dz. 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa, Rozdz. 75405 komendy powiatowe Policji, § 3000 wpłaty jednostek na 

państwowy fundusz celowy zwiększenie 12.000,00 zł. są to środki zabezpieczane na 

służby ponadnormatywne. W Dz. 801 oświata i wychowanie, Rozdz. 80101 szkoły 

podstawowe, § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników zwiększenie164.441,00 zł. § 

4110 składki na ubezpieczenia społeczne zwiększenie 27.601,00 zł. W tych paragrafach są 

środki, które wypłacono w ramach dodatków wyrównujących. W § 4210 zakup materiałów 

i wyposażenia zmniejszenie 1.000,00 § 4520 opłaty na rzecz budżetów jednostek 

samorządu terytorialnego zwiększenie 1 000,00 zł. zmiana to dotyczy Szkoły Podstawowej 

w Kamienicy i jest to przesunięcie z materiałów na opłatę śmieciową. W Rozdz. 80110 

gimnazja, § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zmniejszenie 4.820,00 zł. § 6060 

wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 4.820,00 zł. z 

przeznaczeniem na zakup obieraczek do warzyw. W Dz. 853 pozostałe zadania w zakresie 

polityki społecznej, Rozdz. 85395 pozostała działalność § 4010 wynagrodzenia osobowe 

pracowników zwiększenie 127.500,00 zł. § 4110 składki na ubezpieczenia społeczne 

zwiększenie 22.000,00 zł. § 4120 składki na Fundusz Pracy zwiększenie 3.750,00 Są to 

wydatki związane z robotami publicznymi i są to środki na dwa miesiące. Najpierw my 

płacimy osobom zatrudnionym w ramach robót publicznych, a następnie Gmina otrzymuje 

refundację. Wydatki razem: po zmianach 35.289.787,30 zł. Po dokonanych zmianach 

ulega zmniejszeniu nadwyżka budżetu z kwoty ponad 1.080.000 zł. na 882.848 zł. W § 3 

projektu uchwały dokonuje się zwiększenia przychodów budżetu zgodnie z załącznikiem 

nr 3. W § 4 projektu uchwały dokonuje się zmiany w planie finansowym jednostki 

budżetowej – Urząd Miejski w Paczkowie - zgodnie z załącznikami Nr 4 i 5. Dokonuje się 

zmiany w planie finansowym jednostki budżetowej – Publiczna Szkoła Podstawowa Nr 2 

w Paczkowie - zgodnie z załącznikiem Nr 6. Dokonuje się zmiany w planie finansowym 

jednostki budżetowej – Publiczna Szkoła Podstawowa Nr 3 w Paczkowie - zgodnie z 

załącznikiem Nr 7. Dokonuje się zmiany w planie finansowym jednostki budżetowej – 

Zespół Szkolno-Przedszkolny w Trzeboszowicach - zgodnie z załącznikiem Nr 8. 

Dokonuje się zmiany w planie finansowym jednostki budżetowej – Publiczna Szkoła 

Podstawowa w Kamienicy - zgodnie z załącznikiem Nr 9. Dokonuje się zmiany w planie 

 



finansowym jednostki budżetowej – Publiczne Gimnazjum w Paczkowie - zgodnie z 

załącznikiem Nr 10. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ 

nie było uwag przystąpił do omawiania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie Gminy Paczków środków stanowiących fundusz sołecki. 

Burmistrz poinformował, że fundusz sołecki to nic innego jak fundusz obywatelski. 

Ponadto uruchomiono budżet obywatelski, w ramach którego złożono wnioski na tereny 

miejskie i na tereny wiejskie. Jest propozycja, aby w kolejnych latach fundusz obywatelski 

ograniczyć tylko do miasta, gdyż taką możliwość dopuszcza ustawa. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ 

nie było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi działającymi na terenie Gminy Paczków. 

K. Rolka poprosiła o wykreślenie w podstawie prawnej w ustawie o opiece nad dziećmi w 

wieku do lat 3 późniejszych zmian. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił o wpisanie po paragrafie 4 paragrafu 5 Wykonanie 

uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Paczków. Dotychczasowy paragraf 5 będzie 

miał numer 6. 

K. Rolka poinformowała, że ustawa o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 wprowadziła 

na gminę obowiązki związane z koniecznością prowadzenia rejestru żłobków oraz nadzoru 

nad żłobkami. Nadzór jest sprawowany przez Burmistrza, natomiast plan ustala Rada 

Miejska. W planie skupiła się na minimalnym określeniu wytycznych. Kontrola może być 

przeprowadzona nie rzadziej niż raz w roku, ale może odbywać się częściej. 

Poinformowała, że na chwilę obecną jest oddział żłobkowy w przedszkolu nr 3 w 

Paczkowie. Ten oddział funkcjonuje na podstawie starych przepisów. W świetle nowej 

ustawy ten oddział żłobkiem nie jest. Na chwilę obecną w rejestrze żłobków, tego żłobka 

nie ma. To żeby przekwalifikować obecny oddział w żłobek trzeba spełnić wiele 

wymogów, musi być osobny kierownik. W chwili obecnej jest z punktu widzenia ekonomii 

lepiej utrzymywać ten oddział, niż tworzyć żłobek. Obecnie Stowarzyszenie na Rzecz 

Rozwoju Wsi Goworowice wystąpiło do Gminy z wnioskiem o pozwolenie na 

prowadzenie żłobka w Unikowicach. Jeżeli wszystkie wymagania zostaną spełnione, będą 

mogli ubiegać się o wpis do rejestru. Wymagania określone są w ustawie. Klub dziecięcy 

działa do 5 godzin, natomiast żłobek działa do 10 godzin dziennie.  

W naszym oddziale żłobkowym w Przedszkolu Nr 3 w Paczkowie jest 9 dzieci. W 

oddziale przebywają dzieci do 2,5 r., następnie dzieci automatycznie przechodzą do 

 



przedszkola zwalniając miejsce w oddziale żłobkowym. W naszym oddziale przyjmowane 

są dzieci od 18 miesięcy do 2,5 roku. Rodzice płacą czesne za pobyt dziecka w oddziale 

żłobkowym i wynosi ono 5 zł. dziennie, dodatkowo płatne jest wyżywienie. W skali 

miesiąca czesne wynosi 105 zł. i 85 zł. opłata za wyżywienie. Utrzymanie żłobka to jest 

zadanie własne Gminy. W pierwszej kolejności do oddziału przyjmowane są dzieci 

rodziców pracujących. Gdyby była konieczność zwiększenia miejsc żłobkowych to 

budynek na ul. Młyńskiej jest w stanie pomieścić dodatkowy oddział żłobkowy. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ 

nie było uwag przystąpił do omawiania projektu uchwały w sprawie ustalenia kryteriów 

wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Paczków. 

K. Rolka poprosiła o poprawę zapisu w podstawie prawnej. Zapis powinien brzmieć Rada 

Miejska w Paczkowie. Natępnie poinformowała, że ustawa o systemie oświaty narzuca 

kryteria wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Paczków. 

Kryteria są wymienione w ustawie i są to: wielodzietność rodziny kandydata, 

niepełnosprawność kandydata, niepełnosprawność jednego z rodziców, niepełnosprawność 

rodzeństwa, objęcie kandydata pieczą zastępczą. Ustawa nakłada na Radę obowiązek 

określenia drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego występującego w momencie, gdy 

dyrekcja przedszkola ma dużo podań więcej niż miejsc. W projekcie uchwały są 

dodatkowe trzy kryteria określone w paragrafie 1. Do chwili obecnej nie zdarzyło się, żeby 

odmówiono komuś miejsca w przedszkolu. Jeżeli są miejsca to przyjmowane są również 

dzieci spoza Gminy i wówczas gmina może ubiegać się o zwrot wydatków z tytułu 

uczęszczania tych dzieci do przedszkoli w gminie. Czyli w pierwszej kolejności 

przyjmowane są dzieci na podstawie kryteriów określonych w ustawie i w uchwale, a 

następnie jak są wolne miejsca to są przyjmowane dzieci spoza gminy. Co roku obniżany 

jest obowiązek przedszkolny. Kiedyś był obowiązek zapewnienia miejsca w przedszkolu 

sześciolatkowi. Obecnie musi być zapewnione miejsce dla sześciolatka i pięciolatka, od 

przyszłego roku trzeba zapewnić miejsce pięciolatkowi i czterolatkowi, a w 2017 roku 

muszą być zapewnione miejsca dla dzieci w wieku od 3 do 5 lat. Bez względu na to, czy 

rodzic zapisze dziecko do przedszkola Gmina musi być przygotowana na przyjecie 

wszystkich dzieci do przedszkola. 

 



Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ 

nie było uwag przystąpił do omawiania projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania nauczycielom dodatków: 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego, za wysługę lat oraz 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość i warunki wypłacania 

nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Paczków. 

K. Rolka poprosiła o poprawienie numeracji paragrafów w projekcie uchwały, zamiast 

paragrafu 4 powinien być paragraf 3 i następnie zmienia się kolejność następnych 

paragrafów. Następnie poinformowała, że nauczyciele mają określone wynagrodzenia w 

karcie nauczyciela, w ustawie o systemie oświaty w rozporządzeniach oraz uchwałach 

Rady. Od górnie określone są wszystkie szczeble awansu zawodowego nauczycieli. 

Rozporządzenie określa stawki zasadnicze wynagrodzenia. Karta Nauczyciela zobligowała 

Gminy do określenia regulaminów wynagradzania nauczycieli tzw. dodatków ruchomych, 

do których należy: dodatek mieszkaniowy, motywacyjny, funkcyjny. Oprócz tych 

dodatków jest jeszcze dodatek wiejski, który wynika wprost z Karty Nauczyciela i jest to 

10% wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela zatrudnionego w placówce na obszarze 

wiejskim. Dodatek mieszkaniowy również wynika z KN. Dodatek motywacyjny jest 

uzależniony od jakości pracy nauczyciela i dyrektora. Do chwili obecnej dodatki 

motywacyjne były wypłacane z puli 4% od wynagrodzeń wszystkich nauczycieli. Projekt 

uchwały zakłada podniesienie tej puli do 5%. W największych placówkach będzie to 

zwiększenie w skali roku o kwotę 1.000 zł. Na wszystkie placówki kwota ta wyniesie 

5.000 zł. 

Burmistrz dodał, że przy placówce przedszkolnej to jest zwiększenie o 300 zł. w podziale 

na wszystkich nauczycieli i w skali 12 miesięcy. Przypomniał, że w tym roku w styczniu 

trzeba było zabezpieczać środki na dodatki wyrównujące. Teraz chcą rozbić to na cały rok. 

K. Rolka dodała, że nie każdy nauczyciel otrzyma 5% dodatku motywacyjnego. Będą 

nauczyciele, którzy nie otrzymają dodatku, będą nauczyciele, którzy otrzymają mniej niż 

5% bo np. 2% dodatku. Te 5% mówi jedynie o puli jaką ma do dyspozycji dany dyrektor 

placówki. Dodatek ma być wypłacany nauczycielowi, który wyróżnia się w swojej pracy. 

Dla dyrektorów dodatek określa Burmistrz. Poinformowała, że w placówkach jest coraz 

więcej nauczycieli na niepełnych etatach. Prawo do dodatku przysługuje każdemu 

nauczycielowi nawet na niepełnym etacie jeżeli wyróżnia się on w swojej pracy. Od 2009 

 



r. jest bez zmian dodatek funkcyjny i przysługuje dyrektorom, oraz nauczycielom którym 

powierzono wychowawstwo. Im mniejszy oddział tym mniejsza kwota. Dodatek za 

warunki pracy i w warunkach uciążliwych chodzi tutaj o pracę z dziećmi posiadającymi 

orzeczenia do kształcenia specjalnego. Dodatek wynosi 5% wynagrodzenia zasadniczego. 

Dodatek za pracę w warunkach uciążliwych jest wówczas gdy spełnione są kryteria z 

rozporządzenia. Jeżeli dodatki kumulują się to wówczas nauczyciel otrzymuje 10% 

dodatku za pracę z dzieckiem trudnym. Karta Nauczyciel nakazuje Gminie utrzymywać 

średnie wynagrodzenia dla nauczycieli. Jeżeli Gmina nie będzie utrzymywała tych 

średnich wynagrodzeń np. dla nauczyciela dyplomowanego to jest kwota 5.038 zł. Na to 

wynagrodzenie składają się: wynagrodzenie zasadnicze, dodatki, godziny 

ponadwymiarowe. Jeżeli Gmina nie utrzyma średniej to musi wypłacić dodatki 

jednorazowe.  W tym roku wypłacono około 360 tyś zł. dodatków uzupełniających. W 

przyszłym roku może być ta kwota jeszcze wyższa, gdyż spada ilość godzin 

ponadwymiarowych. 

Burmistrz dodał, że KN powoduje, że bardzo dużą część zobowiązań przejmuje Gmina. To 

co otrzymujemy z subwencji jeżeli chodzi o utrzymanie szkół, to wystarcza na 

wynagrodzenia, pozostałe utrzymanie leży po stronie Gminy. Karata stanowi duże 

obciążenie i zagrożenie dla utrzymania dotychczasowej ilości placówek. Nauczyciele 

nawet byliby skłonni zrezygnować z części przywilejów po to, żeby mieć pracę. W 2012 r. 

w Gminie Paczków urodziło się 122 dzieci, w 2013 r. urodziło się 98 dzieci, w 2014 r. 

urodziło się 97 dzieci tendencja jest mocno spadkowa. Nauczyciele mają świadomość tego, 

że brak dzieci powoduje zagrożenie dla funkcjonowania wszystkich jednostek. 

K. Rolka dodała, że dyrektor w przedszkolu który ma od 4 do 5 oddziałów otrzymuje 

dodatek w kwocie maksymalnej 380 zł. 

J. Dziasek zadał pytanie jak wygląda zatrudnienie nauczycieli? 

K. Rolka odpowiedziała, że najwięcej nauczycieli na niepełnych etatach jest w Szkole 

Podstawowej Nr 3 w Paczkowie takich nauczycieli w tej szkole jest 70%. Jest to związane 

z tym, że szkoła ta przyjmowała dzieci i nauczycieli ze szkół filialnych, które były 

likwidowane oraz z likwidowanej Szkoły Podstawowej Nr 1 w Paczkowie. W Szkole w 

Trzeboszowicach jest również dość dużo takich nauczycieli. Najlepiej funkcjonującą 

szkołą, jeżeli chodzi o pełność etatów jest Gimnazjum Publiczne w Paczkowie. Obecnie 

schodzi się tam z godzin ponadwymiarowych. 

Burmistrz dodał, że jeżeli chodzi o SP Nr 3 to jest tam bardzo trudna sytuacja. 

Przypomniał, że wcześniej była to szkoła o profilu sportowym była tam mocno 

 



rozbudowana struktura nauczycieli zajmujących się wychowaniem fizycznym. Były tam 

również oddziały integracyjne. Ponadto pojawiły się szkoły na terenach wiejskich, które 

część dzieci przejęły. Dodatkowo dzieci z Pomianowa przejęła Szkoła Podstawowa Nr 2. 

Poinformował, że sekretarka w SP Nr 3 odchodzi na emeryturę, w związku z tym 

skierował do Pani Dyrektor propozycję, aby któryś z nauczycieli przekwalifikował się na 

to stanowisko, co gwarantować będzie temu nauczycielowi pracę. Ogłosi konkurs na 

Dyrektora SP Nr 3 i takie konkursy będą ogłaszane we wszystkich placówkach, po to, żeby 

nie było żadnych niedopowiedzeń.   

W. Nowakowska zadała pytanie w jakich placówkach w tym roku kończą się kadencje 

dyrektorów? 

K. Rolka odpowiedziała, że w jednej w SP Nr 3.  

G. Konat zadała pytanie jaki jest średni wiek nauczycieli pracujących w placówkach, bo 

wówczas można perspektywicznie spojrzeć w przyszłość? Ilu nauczycieli jest w wieku 

emerytalnym lub przedemerytalnym? 

K. Rolka odpowiedziała, że średni wiek jest analizowany co roku przy analizowaniu 

projektów organizacyjnych. Są nauczyciele, którzy mogliby odejść na emeryturę, są to 

nauczyciele zatrudnieni w SP Nr 2 w Paczkowie. Nauczyciele ci przez dyrektora są 

oceniani w sposób bardzo wysoki. W SP Nr 3 nie ma nauczycieli, którzy mogliby odejść 

na emeryturę, czy też na świadczenie kompensacyjne. W Gimnazjum jest młoda kadra 

nauczycielska. Poinformowała, że nauczyciel na emeryturę przechodzi na swój wniosek. 

Jeżeli nauczyciel nie chce przejść na emeryturę, a dyrektor dodatkowo jest zadowolony z 

pracy takiego nauczyciela to nie można go zmusić na przejście na emeryturę. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ 

nie było uwag przystąpił do omawiania projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały Nr XXXII/271/2013 Rady Miejskiej w Paczkowie z dnia 26 września 

2013 roku w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Paczków na lata 2013 – 2017. 

Burmistrz poinformował, że były dwie zmiany uchwały. Jedna zmiana była z 2013 r. 

kolejna zmiana była wprowadzona w 2014 r. Trzeba ujednolicić zapisy i wprowadzić tekst 

jednolity. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ 

nie było uwag przystąpił do omawiania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnych umów dzierżaw nieruchomości gruntowych. 

M. Maluch zadała pytanie odnośnie komisu, czy jest tam własność? 

 



Burmistrz odpowiedział, że większość komisów dzierżawi tereny od Gminy. Dzierżawa 

jest udzielana na okres do 3 lat. Zawsze w terminie 3 miesięcznym można umowę 

wypowiedzieć. Ostatnio właściciele komisów zwrócili się z pismem, żeby Gmina 

utwardziła poprzez asfalt drogę. Na pewno asfaltem tego robić się nie będzie. Do 

utwardzenia można użyć tłuczeń. 

Z-ca Burmistrza dodał, że na mapie nie ma w tym miejscu drogi. Została ona wytyczona 

przez użytkowników tego terenu. 

Burmistrz zauważył, że dojazd do tego terenu misi być, gdyż prowadzona jest tam 

działalność gospodarcza. Spotka się z właścicielami komisów i znajdzie wspólne 

rozwiązanie.  

G. Konat zgłosiła poprawkę do załącznika do uchwały w pozycji 3 jest mylnie wpisana 

powierzchnia. 

Burmistrz poprosił, aby w pozycji tej wpisać 20 m2. Przeprosił za pomyłkę, a pracownika 

poprosił o większą wnikliwość przy przygotowywaniu projektów uchwał. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym zamknięto posiedzenie wszystkich 

stałych Komisji Rady Miejskiej w dniu 26 lutego 2015 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodniczący 

posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz

 



 
 
 
 

 


